

IOTC CIRCULAR 2014-25 / CIRCULAIRE CTOI 2014-25

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: AGREED BUDGET APPROVAL PROCESS OF THE WORKPLAN AND BUDGET FOR YEARS 2014 AND 2015 AT THE 18th SESSION OF THE INDIAN OCEAN TUNA COMMISSION (S18)

For a number of years, the meetings of the Commission have been taking place three to five months into the financial year for which the budget applies. At the end of the meeting, the approved schedule of contributions is then communicated to FAO who issues call-for-funds letters on average, between one and two months after the Session of the Commission. In effect, this means that the first contributions from the Members will not start to be received until the end of July, at the earliest, almost seven months after the start of the financial year.

You may be aware that this timeline means that for a period of at least six months, from 1 January until the end of June, accumulated funds from previous years need to be used to support the activities of the Commission and its Secretariat until contributions are received from Members. As indicated in our earlier Circular 2014-11, the Commission has now exhausted the accumulated funds due to increases in unpaid contribution.

As you recall, the above matter was discussed extensively during the 17th Session of Commission (see Paragraphs 91 and 92 of the S17 Report) and many CPCs favored the option of presenting both the 2014 and 2015 budgets at the 2014 Commission meeting for adoption with the call-for-funds letters distributed after the Commission meeting in 2014 for the 2014 budget and then again in December 2014 for the 2015 budget. The Commission requested the Secretariat to provide a detailed budget for 2014 and 2015 for adoption, as this would allow for an early call-for-funds for 2015, at the end of 2014.

Accordingly, I would like to remind CPCs of the request of the Commission to Secretariat to present the detailed budget for 2014 and 2015 for adoption at the 18th Session. This means that in 2015, at the 19th Session of the Commission, the 2016 budget will be considered for approval to bring our budget process in line with the Financial Regulations, paragraph 2 that requests that the budget is presented prior to the calendar year in which the funds are due.

Madame/Monsieur,

SUJET: PROCESSUS D'ADOPTION DU PROGRAMME DE TRAVAIL ET DU BUDGET POUR LES ANNÉES 2014 ET 2015 LORS DE LA 18^E SESSION DE LA COMMISSION DES THONS DE L'OCEAN INDIEN (S18)

Depuis un certain nombre d'années, les réunions de la Commission ont lieu trois à cinq mois après le début de l'année fiscale à laquelle le budget s'applique. À la fin de la réunion, le barème des contributions approuvé est transmis à la FAO, qui envoie des lettres d'appel de fonds, en moyenne entre un et deux mois après la session de la Commission. En pratique, cela signifie que les premières contributions des membres ne seront pas reçues avant la fin juillet, près de sept mois après le début de l'année fiscale.

IOTC Members/ Membres de la CTOI: Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom/Royaume-Uni, Vanuatu, Yemen/Yémen.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes: Senegal/Sénégal, South Africa/Afrique du Sud.

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

Vous savez peut-être que cette chronologie signifie que, pour une période d'au moins six mois, du 1^{er} janvier jusqu'à la fin juin, les fonds accumulés des années antérieures doivent être utilisés pour soutenir les activités de la Commission et de son Secrétariat jusqu'à ce que les contributions soient reçues des membres. Comme indiqué dans notre précédente circulaire 2014-11, la Commission a maintenant épuisé les fonds accumulés en raison de l'augmentation des arriérés de contributions.

Comme vous le savez, cette question a été longuement débattue au cours de la 17^e session de la Commission (voir les paragraphes 91 et 92 du rapport de S17) et de nombreuses CPC sont en faveur de la possibilité de présenter pour adoption à la fois les budgets pour 2014 et 2015 lors de la réunion de la Commission en 2014, de façon à ce que les lettres d'appel de fonds soient distribuées après la réunion de la Commission en 2014 pour le budget 2014 et de nouveau en décembre 2014 pour le budget 2015. La Commission a demandé au Secrétariat de fournir un budget détaillé pour 2014 et 2015 pour adoption, ce qui permettrait un appel de fonds anticipé pour 2015, à la fin de 2014.

Par conséquent, je tiens à rappeler aux CPC la demande de la Commission au Secrétariat de présenter le budget détaillé pour 2014 et 2015 pour adoption à la 18^e Session. Cela signifie qu'en 2015, lors de la 19^e session de la Commission, le budget 2016 sera examiné pour approbation, de façon à mettre notre processus budgétaire en conformité avec le paragraphe 2 du Règlement financier, qui demande que le budget soit présenté avant l'année civile durant laquelle les fonds sont dus.

Yours sincerely / Cordialement



Mr. Rondolph Payet
Executive Secretary / Secrétaire exécutif

Attachments / Pièces jointes:

- Nil/ Aucune